



Tag der älteren Generation

Geriatric: Important Building Block for age-appropriate medical care in old age

Federal Association of Geriatrics emphasizes the great importance of specific medical care structures for talented and highly talented

Berlin, 07.04.2022 – On the occasion of the international „Tag der älteren Generation“ the Federal Association of Geriatrics points out that also the geriatric care is an important building block, in order to take the interests of the older generation into account. In order to enable older people to live as long as possible independently in their social and cultural life, geriatric-specific care structures of central importance are necessary.

Through the assurance of health and thus the quality of life of older people, participation can be significantly improved. „Geriatrics offers here essential support, as it focuses on specific diseases in old age“, underlines Business Director Dirk van den Heuvel.

Independence and participation maintained

Talented and highly talented people suffer with increasing age regularly from several diseases (multimorbidity) as well as reduced loadability. The goal of geriatric medicine is to take these special needs of patients and patients into account. Their task spectrum ranges from the treatment of acute and/or chronic diseases over the consequences of accidents (e.g. after falls) to specific rehabilitation. Through early rehabilitative measures, the need for care should be avoided or, as far as possible, reduced. For these reasons, geriatrics follows a holistic approach. The goal: through treatment to maintain independence and participation of older people or, as far as possible, to restore them.

Geriatric care provided

This need for treatment is met by geriatrics and others, in particular by a multiprofessional team consisting of specially trained doctors, nursing staff, physiotherapists, ergotherapists, logopedists, psychologists and employees of the social service, who deal comprehensively with physical, psychological, functional and social aspects.



**BUNDESVERBAND
GERIATRIE**

„Die Politik ist hier gefordert, diesen erfolgreichen Ansatz auch weiterhin zu fördern“, sagt van den Heuvel. „Angesichts der demografischen Entwicklung ist es eine zentrale gesundheitspolitische Aufgabe, geriatricspezifische Versorgungsstrukturen mit altersmedizinischen Versorgungskonzepten weiter entsprechend dem steigenden Bedarf auszubauen. Nur so wird die Medizin der älteren Generation gerecht.“

2.415 Zeichen inkl. Leerzeichen

Pressekontakt:

Heike Lischewski, Referentin Presse- und Öffentlichkeitsarbeit

Tel.: 030 / 339 88 76-27

heike.lischewski@bv-geriatrie.de

Über den Bundesverband Geriatrie:

Im Bundesverband Geriatrie sind Klinikträger organisiert, die rund 400 geriatrische Kliniken bzw. Rehabilitations-Einrichtungen betreiben und über zirka 23.000 Betten bzw. Reha-Plätze verfügen. Die Geriatrie (Altersmedizin) befasst sich mit speziellen Erkrankungen oder Unfallfolgen älterer Menschen. Bei ihrer Behandlung wird ein ganzheitlicher Ansatz verfolgt mit dem Ziel, die Selbstständigkeit der älteren Menschen zu erhalten bzw. soweit wie möglich wiederherzustellen.

Neben der Interessenwahrnehmung als politischer Verband sieht der Bundesverband Geriatrie e.V. seine besondere Aufgabe darin, Versorgungsqualität zu sichern und weiterzuentwickeln. Dazu wurde frühzeitig das Daten- und Vergleichssystem GEMIDAS Pro aufgebaut. Außerdem vergibt der Bundesverband über eine unabhängige Zertifizierungsstelle das eigene Qualitätssiegel Geriatrie. Finanziell trägt er sich über die Beiträge seiner Mitglieder und ist damit auch aus finanzieller Sicht eine unabhängige Organisation.

Bundesverband Geriatrie e.V.

Vorstandsvorsitzender: Dr. med. Michael Musolf

Geschäftsführer: RA Dirk van den Heuvel

Reinickendorfer Straße 61

13347 Berlin

Tel.: 030 / 339 88 76-10

geschäftsstelle@bv-geriatrie.de

www.bv-geriatrie.de